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Punkt 1. Godkendelse af dagsorden 

 
Indstilling 
Det indstilles at, styregruppen godkender dagsordenen. 
 
Beslutning 
Godkendt. 
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Punkt 2. Dialogmøde med Socialtilsyn Øst om årsrapport 2022 
Resume 
Socialtilsynet udarbejder en årsrapport om tilbuddenes kvalitet, som skal sendes til sekretariatet 
for rammeaftalen og socialstyrelsen senest den 1. juli året efter det kalenderår rapporten 
vedrører. Jf. at styregruppemødet 17/5 var et temamøde blev det aftalt med Socialtilsyn Øst at 
årsrapporten behandles på styregruppemødet 11/8 og i K17 og KKR i august/september 2023. 
 
Indstilling 
Det indstilles at: 

• At styregruppen tager orienteringen til efterretning 
• At styregruppen drøfter de fremsatte anbefalinger og herunder ift. kommende års 

rammeaftale 
• At sagen videresendes til K17 og KKR 

 
Beslutning:  
Årsrapporten taget til efterretning og sagen videresendes til K17 og KKR til orientering. 
 
Baggrund 
Årsrapporten beskriver Socialtilsyn Østs erfaringer med tilbuddenes og plejefamiliernes faglige og 
organisatoriske kvalitet på udvalgte fokuspunkter. Socialtilsynets kvantitative virke beskrives 
ligeledes. 
 
Rapportens konklusioner skal indgå i drøftelserne om den rammeaftale på det specialiserede 
sociale område og det almene ældreboligområde, som indgås mellem kommunalbestyrelserne i 
regionen og regionsrådet.  

Socialtilsyn Øst aflagde i 2022 i alt 1.901 tilsynsbesøg hos de 358 sociale tilbud og 1.041 
plejefamilier, som Socialtilsyn Øst havde i 2022-opgaveporteføljen. Alle plejefamilier, tilbud og 
afdelinger har minimum fået et besøg som foreskrives i lov om socialtilsyn. 

I 2022 havde socialtilsynet særligt fokus på, godkendelse af sociale tilbud, styrkelse af 
socialtilsynene ifm. lovændringen den 1. februar 2022 og specialistfunktionen ifm. lovændringen 
den 1. juli 2022.  

På baggrund af det SØ har set i 2022, har SØ en række anbefalinger ift. plejefamilier, sociale tilbud, 
sikrede institutioner og ift. ansøgere på tilbudsområdet, som SØ ønsker styregruppen skal forholde 
sig til jf. indstillingen. Anbefalingerne fremgår af vedhæftede oversigtsbilag sammen med oversigt 
over aktiviteter og konklusioner 

Socialtilsyn Øst deltager under punktet og fremlægger sagen  
 
Bilag:  
Bilag 1. Oversigt over Socialtilsyn Østs aktiviteter, konklusioner og anbefalinger i årsrapport 2022 
Bilag 2. Socialtilsyn Øst Årsrapport 2022 
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Punkt 3. Dialogmøde med Kresten Dørup (kl. 14, virtuelt) 
 
Resume 
I november 2022 tiltrådte Kresten Dørup som ny direktør i Psykiatrien, Region Sjælland. På 
baggrund af ønske fra Styregruppen, er der planlagt et hilse-på møde mellem Kresten Dørup og 
Styregruppen for Rammeaftale Sjælland. 
 
Beslutning 
Punktet blev udsat til næste møde. 
 
 
Baggrund 
Styregruppen besluttede på møde den 10. marts, at invitere Kresten Dørup til et kort hilse på 
møde. Det er aftalt med Kresten, at han deltager virtuelt fra kl. 14. til 14.30. 
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Punkt 4. Beslutning om opfølgning på møde den 17. maj, 
indsatser for at nå i mål med opgave stillet af KKR 
Resume 
KKR har ønsket, at Styregruppen for rammeaftale Sjælland gennemfører et mere forpligtende 
samarbejde på området. På baggrund af temadrøftelse og punkt vedr. økonomi på mødet den 17. 
maj, fremlægges en plan for 5 indsatser, der skal sikre løsning af opgaven. 
 
Indstilling 
Det indstilles at, styregruppen beslutter: 

1. At godkende plan for løsning af den fælles opgave, skitseret i tabellen nedenfor 
2. Hvem der tager ansvar for indsats 3 ”Mulighed for fælles behovsportal” 
3. At de indsatsansvarlige går i gang snarest og fremlægges status på mødet 13. oktober  

 
Beslutning 
Planen blev godkendt.  
Styregruppens tovholdere for de enkelte indsatser går i gang og giver status på møde den 13. 
oktober. 

1. Mulighed for fælles udbud: Bo og Lene 
2. Mulighed for løbende åbning af pladser på tværs af kommunerne efter behov: Jan og Pia 
3. Mulighed for fælles behovsportal: Morten 
4. Mulighed for bedre udnyttelse af nuværende kapacitet: Mette 
5. Mulighed for bedre samarbejde i overgangene med psykiatrien: Mille og Corna 

 
Baggrund 
KKR og K17 har anmodet Styregruppen for rammeaftale Sjælland om et oplæg til et mere 
forpligtende samarbejde. Samarbejdet skal omhandle 1) et styrket kommunalt samarbejde i 
forhold til køb hos private leverandører og 2) et styrket kommunalt samarbejde om tilbud fx i 
forhold til små målgrupper, herunder styrket tværsektorielt samarbejde mellem kommunerne og 
regionen om tilbud. Forventningen er at Styregruppen præsenterer status for indsatsen primo 
2024 for K17 og KKR.  
 
Opgaven blev drøftet på Styregruppens møde den 17. maj. Hovedpointerne fra drøftelsen var: der 
er viden nok, nu skal der handling til, der er opbakning til at trække på og prioritere ressourcer 
lokalt, der er ikke forventning om hurtige resultater, men derimod en effektfuld langsigtet indsats. 
På baggrund af drøftelserne, er der neden for en oversigt over 5 konkrete spor inkl. forslag til 
ramme for løsning af opgaven samt forslag til sporansvarlige: 
 

Fælles opgave: Mere forpligtende samarbejde på området 
Indsatser: Bemanding: Ansvarlig: 
1. Mulighed for fælles udbud 2-3 udbudsjurister, 2 chefer, 1 direktør Bo Gammelgaard 
2. Mulighed for løbende åbning af 

pladser på tværs af kommunerne 
efter behov 

2-3 myndighedsledere, 2 chefer, 1 
direktør 

Jan Christensen, Pia Bille 
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3. Mulighed for fælles behovsportal 3 IT folk, 2 jurister (GDPR m.m.), 2 
myndighedsledere, 1 chef, 1 direktør 

? 

4. Mulighed for bedre udnyttelse af 
nuværende kapacitet 

2 konsulenter, 2 chefer, 1 direktør Mette Olander 

5. Mulighed for bedre samarbejde i 
overgangene med psykiatrien 

Finde egnet projekt til afprøvning, gerne 
finansiering, Sekretariatet 

Sekretariatet 

Opgaveløsningen ønskes praksisnær og konkret, f.eks. ved prøvehandlinger m.v.  

Bilag:  
Bilag 3. Opsamling på drøftelse 17. maj 
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Punkt 5. Mere forpligtende samarbejde: 2) Mulighed for 
løbende åbning af pladser på tværs af kommunerne efter behov  
 

Resume 
Jf. dagsordenspunkt 5 er på baggrund af temadrøftelse og punkt vedr. økonomi på mødet den 17. 
maj, nedsat en gruppe om mulighed for løbende åbning af pladser på tværs af kommunerne efter 
behov med Vordingborg og Region Sjælland som tovholdere der har udarbejdet følgende oplæg 
 
Indstilling: 
Det indstilles: 

• At styregruppen drøfter gruppens oplæg og herunder mulig samarbejdsmodel  
• At styregruppen drøfter organisering, videre proces og tidsplan 

 
Beslutning 
Arbejdsgruppen fortsætter arbejdet og går i gang med at indhente eksempler på relevante sager. 
Styregruppen betonede, at regionen er med i samarbejdet og er en del af opgaveløsningen. 
 
Baggrund: 
Gruppen (de to tovholdere og handicap-og psykiatrichefen fra Vordingborg samt sekretariatet) har 
holdt et kort møde ultimo juni og udarbejdet et kort notat 
 
Gruppen lægger bl.a. op til etablering af et virtuelt netværk af myndighedsledere og se på 
eksempler på dyre processer/sager og hvordan man kunne gribe det an og herunder identifikation 
af behov og mulige samarbejdsmodeller. 
 
Kort notat om arbejdet som er vedlagt i bilag sammen med en beskrivelse af Hovedstadens 
økonomi/samarbejdsmodel samt deres skabelon ift. købsaftale. 
 
Tovholderne fremlægger oplæg til løsning af opgaven 
 
Bilag: 
Bilag 4. Notat om Tværkommunalt samarbejde vedr. særligt dyre enkeltsager 
Bilag 5. Hovedstadens økonomimodel og samarbejdsmodel  
Bilag 6. Skabelon til forpligtende købsaftale med brug af økonomimodel i KKR Hovedstaden 
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Punkt 6: Beslutning: Lånedispensation til udvidelse af 
botilbudskapaciteten på det specialiserede socialområde  
Resume:  
KKR Sjælland blev på møde 20. juni 2023 orienteret om den ekstraordinære lånepulje til det 
specialiserede socialområde i ØA24 (se evt. sag 2.8 her Referat (kl.dk)). KKR Sjælland tilkendegav, 
at man vil påtage sig opgaven med at koordinere på tværs af kommuner i region Sjælland ift. det 
særlige løft af rammen for anlægsinvesteringer i botilbud, og man bad K17 om at vende tilbage 
med en prioritering i regionen af ansøgning til de afsatte anlægsmidler i Økonomiaftalen.  Der 
lægges op til, at styregruppen drøfter håndtering af opgaven fra KKR. Sagen har en kobling til 
dagsordenspunkt 4 og 5. 
 
Indstilling 
Det indstilles,  
– at styregruppen drøfter sagen og herunder de første overvejelser ift. puljen for 2025 
– at styregruppen beslutter at udarbejde en plan (herunder tids-og procesplan) for arbejdet med 

koordinering af puljen for 2025 til forelæggelse for K17/KKR Sjælland på møder primo 2024  
– at sagen videresendes til drøftelse i K17 med en indstilling om, at KKR Sjælland på kommende 

møde kort orienteres om, at koordinering/prioritering ift.  2024 puljen ikke har kunnet nås, og at 
et forslag til plan for arbejdet med koordinering af puljen for 2025 forelægges på møder i 2024  

 
Beslutning: 
Sagen videresendes til K17 ultimo 2023. 
 
Baggrund: 
I aftalen mellem regering og KL om kommunernes økonomi for 2024 indgår et ekstraordinært løft 
af kommunernes anlægsinvesteringer målrettet botilbud efter serviceloven udover det aftalte 
anlægsniveau. Der etableres således en særskilt anlægsramme med tilhørende lånepulje, som kan 
anvendes til anlæg af ny kapacitet og større renoveringer på 0,2 mia. kr. i 2024, 0,6 mia. kr. i 2025 
og 0,7 mia. kr. i 2026. Lånepuljen kan ansøges af de kommuner, som ønsker at udvikle den 
kommunale botilbudskapacitet.  
 
Det videre arbejde – herunder overvejelser om tidsplan 
Hvad angår 2024 er ansøgningsfristen den 14. august 2023 og koordinering på tværs har ikke 
kunnet nås.  (vedlagt kriterier for pulje 2024). Den konkrete model/kriterier for lånepuljen for 
2025 udestår fortsat. Det forventes, at der vil blive lagt op til koordinering på tværs af kommuner.   
 
Det foreslås, at der i regi af styregruppen udarbejdes en plan (herunder tids-og procesplan) for 
arbejdet med koordinering af puljen for 2025 til forelæggelse for K17/KKR Sjælland på møder i 
2024. I tidsplanen vil antageligt skulle sigtes mod, at evt. fælles beslutninger ift. puljen senest 
drøftes på møde i KKR Sjælland i april 2024.  
 

https://www.kl.dk/media/56552/referat-fra-moede-i-kkr-sjaelland-den-20-juni-2023.pdf
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Den forudgående proces vil afhænge af kriterierne, men også af omfanget af den 
koordinering/prioritering på tværs, som der forventes behov for. For eksempel vil indhentning af 
indmelding fra de enkelte kommuner af deres evt. behov for tilbud og overvejelser om 
fremadrettede udvidelser af tilbud kunne ske allerede i efteråret 2023.  
 
Der er sammenhæng til dagsordenspunkt 4 og 5 med opgaven om mere forpligtende samarbejde. 
 
Bilag: 
Bilag 7. Lån Botilbud 2024 - Kriterier for pulje for 2024, som de vil fremstå for kommunerne på 
sitet indtast.dk.  
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Punkt 7. Beslutning: Udbud/efterspørgsel: Kommunernes 
aktuelle og fremtidige behov for indsatser og tilbud.  
Resume:  
Der er medio-ultimo 2022 gennemført en fokusgruppeanalyse (LG Insight) i netværksgrupperne 
med henblik på at afdække kommunernes aktuelle og fremtidige behov for indsatser og tilbud. 
Rapporten er nu klar til godkendelse hos Styregruppen. 
 
Indstilling 
Det indstilles: 

• At styregruppen godkender rapporten  
 
Beslutning 
Rapporten blev godkendt. 
 
Baggrund 
Medio 2022 blev der igangsat en analyse målrettet rammeaftalens fokusområde 5: afdækning af 
kapacitet og behov for tilbud.  

Jf. rammeaftalen er mål for fokusområde 5:  
”Vi ønsker en afdækning af den aktuelle kapacitet samt en prognose for sociale tilbud på kort og 
langt sigte som grundlag for en strategisk drøftelse om hvordan KKR Sjælland bedst lever op til sin 
forsyningsforpligtigelse og samarbejde”  

Der blev indgået en aftale med virksomheden LG-insight om en foranalyse af kapacitetsbehov, 
som er gennemført via fokusgruppeinterview med de 3 faglige netværksgrupper. Rapporten har 
efterfølgende været i høring i netværksgrupperne, som har kommenteret på rapporten. 

Rapporten giver et billede af udbud/efterspørgsel og udfordringer ift. kapacitet og tilbud, på 
baggrund af kvalitativ undersøgelse. Resultatet taler ind i de øvrige analyser der er gennemført i 
nyere tid. 

I forlængelse drøftelsen om prioriteringen af Rammeaftale Sjællands opgaveløsning på mødet 17. 
maj, samt opgaven fra KKR, er der peget på 5 indsatser, der tilsammen skal understøtte løsning af 
Rammeaftale Sjællands kerneopgave (jf. dagsordenspunkt 4). Det er anbefalingen, at rapporten så 
vidt muligt bidrager til opgaveløsningen, men at der ikke iværksættes yderligere.  

Bilag:  
Bilag 8. Sammenfatning fokusgruppeinterviews, KKR juni 2023  
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Punkt 8: Beslutning om analyse af hjerneskadeindsatsen 
 
Resume 
Der er i 2014 gennemført en analyse af hjerneskadeindsatsen og arbejdsgruppen om 
hjerneskaderehabilitering har foreslået en gentagelse af undersøgelsen. Sagen fremlægges for 
Styregruppen med henblik på en beslutning om, hvorvidt der skal gennemføres en ny analyse.  
 
Indstilling: 

Det indstilles: 

• At styregruppen drøfter og beslutter, om den ønsker at prioritere, at der udarbejdes en 
spørgeskemaundersøgelse af hjerneskadeindsatsen 

 
Beslutning 
Styregruppen besluttede at der ikke skal gennemføres en spørgeskemaundersøgelse pt. Der blev 
henledt opmærksomhed på, at Hjernesagen og Trygfonden, er i gang med en vidensindsamling på 
området. 
 
Baggrund:  
I 2014 blev der nedsat en arbejdsgruppe bestående af 4 fagprofessionelle på hjerneskadeområdet. 
Gruppens opgave var, at afdække og iværksætte initiativer, for at styrke viden om 
hjerneskadeområdet i Region Sjælland. I 2014 blev der gennemført en analyse af 
hjerneskadeindsatsen. På baggrund af viden fra analysen, er der blevet gennemført 4 faglige 
workshops målrettet fagprofessionelle der arbejder med området. 

Arbejdsgruppen vurderer, at analysen fortsat er relevant ift. at afdække behovet for et 
tværkommunalt kompetenceløft hos fagprofessionelle der arbejder på området.  

I forlængelse af prioriteringsdrøftelsen på mødet 17. maj, fremlægges sagen for Styregruppen, 
med henblik på en drøftelse af, om Styregruppen ønsker at afse ressourcer til en fornyet analyse 
på hjerneskadeområdet.  
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Punkt 9. Orientering om Rigsrevisionens beretning vedrørende 
borgerforløb fra psykiatrien til sociale botilbud 
 
Resume 
Rigsrevisionen har udarbejdet en beretning om borgerforløb fra psykiatrien til sociale tilbud. De to 
største kommuner i de 5 regioner, er blevet anmodet om af bidrage med data, hvorfor data fra 
Næstved og Roskilde Kommune indgår i undersøgelsen. Hermed en orientering om beretningen. 
 
Indstilling 
Det indstilles at, styregruppen tager orienteringen til efterretning.  
 
Beslutning 
Styregruppen tog orienteringen til efterretning og netværksgruppen orienteres også.   
 
Baggrund 
1. juni 2023 offentliggjorde Rigsrevisionen en beretning "Borgerforløb fra psykiatrien til sociale 
tilbud". I beretningen undersøges forløb for borgere med en indlæggelse i psykiatrien, som har 
eller efterfølgende får et ophold på et social botilbud. Formålet med undersøgelsen er at vurdere, 
om myndighedernes indsats for at sikre et sammenhængende forløb for borgere med 
indlæggelser i psykiatrien og efterfølgende ophold i sociale botilbud har været tilfredsstillende. 
Dette undersøger Rigsrevisionen i forhold til regionerne, 10 udvalgte kommuner og Social-, Bolig- 
og Ældreministeriet. 
 
Undersøgelsen - omfang og afgrænsning 
Undersøgelsen omfatter 1.904 borgere fra de to største kommuner i hver region. Der er undersøgt 
sager hvor den kommunale udgift til serviceydelser overstiger 860.000 kr., idet der i disse sager 
gives statsrefusion. De 1.904 borgere har været indlagt i psykiatrien samt opholdt sig på en 
midlertidig eller længerevarende boform i perioden fra 3. kvartal 2019 til og med 4. kvartal 2021. 
Data er hentet fra såvel kommunerne som fra regionerne. 

Næstved og Roskilde har bidraget i forhold til Region Sjælland. Næstved kommune har bidraget 
med 218 sager og Roskilde Kommune har bidraget med 106 sager til undersøgelsen. De 10 
deltagende kommuner udgør tilsammen 2 mio. indbyggere, svarende til 34 % af befolkningen. 

Rigsrevisionen konkluderer: 

1. Myndighedernes indsats for at sikre sammenhængende forløb for borgere med 
indlæggelser i psykiatrien og efterfølgende ophold i sociale tilbud, har været meget 
utilfredsstillende. 
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2. Regionerne overholder ikke psykiatrilovens krav om udarbejdelse af udskrivningsaftaler, 
som skal sikre sammenhængende forløb for borgerne. I 73 % af 4.553 indlæggelser som 
revisionen har analyseret udskrives borgere uden udskrivningsaftale. I 94 % af 
indlæggelserne i Region Sjælland, som Rigsrevisionen har analyseret (683 indlæggelser), 
udskrives borgere uden udskrivningsaftale. 

3. Undersøgelsen indikerer, at kommunerne ikke i tilstrækkeligt omfang visiterer til et 
botilbud, som er godkendt til at imødekomme borgernes behov. Rigsrevisionen peger på at 
58 % af borgerne visiteres til botilbud, der ikke er godkendt til håndtering af både psykiske 
vanskeligheder og misbrug. 

4. Undersøgelsen viser, at Social-, Bolig- og Ældreministeriet ikke har understøttet 
kommunernes visitation, idet Rigsrevisionen vurderer, at ministeriet ikke har sikret, at 
oplysningerne på Tilbudsportalen er korrekte. Rigsrevisionen kritiserer yderligere, at 
ministeriet ikke har sikret tilstrækkeligt grundlag for at vurdere, om der er det fornødne 
udbud af højt specialiserede tilbud til borgere med psykiske lidelser. 

Relevans for rammeaftalens område 
Beretningen peger for Rammeaftale Sjælland, eksempelvis ind i: 

- Prioriteringen af indsatsen ”Mulighed for bedre samarbejde i overgangen med psykiatrien” 
(jf. dagsordenspunkt 4). For den nedsatte arbejdsgruppe, er beretningen relevant at tage 
højde for, idet der peges på manglende udskrivningsaftaler, når en borger udskrives fra 
psykiatrien til et botilbud. Det er ensbetydende med at der med stor sandsynlighed 
mangler nødvendige oplysninger om udskrivningen. 

- Kommunerne kritiseres for at benytte botilbud der ikke er godkendt til borgere med skadeligt 
forbrug af rusmidler. Dette taler ind i dobbeltdiagnose-problematikken, som er en problematik, der 
historisk og aktuelt, gør det svært at finde det rette tilbud til en borger, og dermed vanskeliggør 
sikringen af forsyningen til målgruppen.  

Bilag: 
Link. Beretning om borgerforløb fra psykiatrien til sociale botilbud (hele beretningen pdf) 
Link: Beretning om borgerforløb fra psykiatrien til sociale botilbud (kort fortalt pdf) 

 

  

  

https://rigsrevisionen.dk/Media/638212115177263442/SR1722.pdf
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Punkt 10. Korte orienteringspunkter 
 
Resume 
Korte orienteringer til Styregruppen. Der vil på mødet blive givet en orientering 
 
Indstilling 
Det indstilles, at orienteringen tages til efterretning. 
 
Beslutning 
Orienteringen blev taget til efterretning. Ift. formandskabet for styregruppen for rammeaftale 
Sjælland, skifter det pr. 1/1-2024. 
 
Baggrund 
Der er følgende punkter til orientering: 
 

Formandskab for Styregruppen for Rammeaftale Sjælland 
Mette orienterer. 

 
Nyt fra Ekspertudvalget 
Ekspertudvalget har i foråret udgivet sin 1. delrapport som er vedhæftet  

 
Nyt fra Socialstyrelsen: Dialogmøde 4/9 og CU’er 
Socialstyrelsen afholder dialogmøde med Rammeaftale Sjælland 4/9.  Mødet er udsat fra juni og 
dagsorden er vedhæftet. De centrale udmeldinger på kommunikationsområdet er godkendt i KKR i 
juni og sendt til Socialstyrelsen og til godkendelse i kommunerne 

 
Nyt fra K17 og KKR 
Der er 12/6 afholdt møde i KKR dialogforum jf. vedhæftede referat 

 

Nyt fra KL: standardkontrakter og revision af takstbekendtgørelse 
Ny takststruktur af aflyst 
KL har gennem længere tid været i dialog med Social-, Bolig- og Ældreministeriet om en revision af 
takststrukturen på det specialiserede socialområde, herunder i forhold til en opdeling af takster i 
service- og basistakst. Revisionen af takststrukturen er blevet forsinket af flere omgange, bl.a. 
fordi det viste sig, at der ville være utilsigtede sideeffekter ved revisionen. Social-, Bolig og 
Ældreministeriet har nu meddelt, at Social- og boligministeren har besluttet, at der på nuværende 
tidspunkt ikke arbejdes videre med det pågældende ændringsforslag. Ministeriet oplyser, at det 
kan være relevant i forbindelse med (eller forlængelse af) Ekspertudvalgets arbejde at drøfte, om 
der er behov for at justere takstreglerne i finansieringsbekendtgørelsen, og hvilke justeringer der i 
så fald skal implementeres. 
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Ny udgave af de nationale standardkontrakter på det specialiserede voksenområde og nationale 
standardkontrakter på det specialiserede børne/ungeområde 

KL forventer, at den reviderede udgave af KL’s standardkontrakt på det specialiserede 
voksenområde samt den nye nationale standardkontrakt på det specialiserede børne-ungeområde 
vil blive offentliggjort på KL’s hjemmeside i løbet af efteråret 2023. 

Særlige pladser: Belægning, ommærkning og omlægning jf. øk-aftale 
Aktuel belægning er 14 ud af 18 pladser og der forventes opbakning fra kommunerne til fortsat 
ommærkning af de 5 af de oprindelige 23 pladser, så der fortsat er 18 pladser til rådighed. 

I forbindelse med økonomiaftalen for næste år er aftalt, at de særlige pladser omlægges pr. 1/7-24 
til regional psykiatri. Økonomiaftalen, s. 10: Særlige pladser  

”Parterne er desuden enige om at omlægge de nuværende 114 særlige pladser til 88 pladser i et 
længerevarende tilbud forankret i den regionale psykiatri målrettet samme målgruppe. 
Omlægningen giver mulighed for øget fleksibilitet og bedre udnyttelse af den samlede kapacitet i 
psykiatrien. Ved omlægningen af særlige pladser bortfalder de eksisterende rammevilkår. 
Omlægningen træder i kraft den 1. juli 2024.” 

 
Orientering om lukning af tilbud: Undløse skole/behandlingshjem og Idunshave 
Sekretariatet har modtaget besked fra Holbæk kommune om, at: 

1. Lukning af Undløse Skole- og Behandlingshjem er fremskyndet til 31. juli. 
2. Kommunal Bestyrelsen i Holbæk Kommune har truffet beslutning om at lukke botilbuddet 

Iduns Have. 
Styregruppen er orienteret. 
 
Bilag: 
Bilag 9. Ekspertudvalget på Socialområdet. Delrapport 1 
Bilag 10. Dagsorden til dialogmøde med Socialstyrelsen 4/9-2023 (mødet er udsat fra 22/6) 
Bilag 11. Referat møde i KKR dialogforum 12/6-2023 
 
 
 
  

https://fm.dk/media/27133/aftale-om-kommunernes-oekonomi-for-2024.pdf
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Punkt 11. Eventuelt 
 
Indstilling 
Det indstilles, at punkter til eventuelt drøftes. 
 
Beslutning 
Orienteringssag om takster for Børnehus Sjælland skal på næste møder i K17 og KKR. Sagen 
videresendes til orientering til styregruppen efter Næstveds godkendelse og inden mødet i K17. 
Rammeaftale Sjælland mangler repræsentation i den tværregionale arbejdsgruppe om de sikrede 
børne-og ungeinstitutioner. Sekretariatet skriver ud til styregruppens børne/ungedirektører og 
anmoder om at der udpeges en repræsentant.  
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Punkt 12. Næste møde  
  
Resume 
Næste møde i Styregruppen er planlagt til den 13. oktober, kl. 9-12.  
 
Foreløbige punkter til dagsordenen: 

- Status på indsatser ift. opgave stillet af KKR: Mere forpligtende samarbejde 1-5 
- Opfølgning på dialogmøde om rammeaftalen 11/8 
- Temadrøftelse: Hjemløseområdet 
- Opfølgning på netværksgruppernes årsrapporter  

 
 

Indstilling 
Styregruppens næste møde afholdes som planlagt den 13. oktober, kl. 9-12.  
 
Beslutning 
 


